

Räume erobern, Grenzen überwinden (Jugendkino)

Conquering Spaces, Overcoming Boundaries (Youth Cinema)



Still from "Les roses et les bleus", Claudia Lopez Lucia

Ob im Team oder im Zweikampf – die Jugendlichen in diesem Programm erobern Räume und verschaffen sich Luft! Wir lernen sie und ihr Umfeld kennen, sei es beim Rugby, Parkour oder Skaten. Stereotype Geschlechterrollen? Darauf pfeifen sie! Lou spricht als nichtbinäre Person über Lous Verhältnis zu Geschlecht, Kleidung und anderen Merkmalen. Ein Musikvideo widmet sich in kräftigen Farben den Menschen, die auf der Straße leben.

Und es bleibt auch Zeit für neue Herausforderungen: Während die älteste Tochter Verantwortung für die ganze Familie übernimmt, bekommt der Avatar jetzt den Job, einen Rückwärtssalto zu lernen. Aber wie bei realen Menschen muss auch Machine Learning ein kraftraubendes Trainingsprogramm durchlaufen, und das geht mit Anlauf, Taumeln, Stürzen und wieder Aufstehen.

Ein Programm für Jugendliche ab 14 Jahren, die sich nicht von Normen einschränken lassen und bereit sind, Hürden zu überwinden.

Whether as a team or in a duel – the young people in this programme conquer spaces and take the pressure off! We get to know them and their surroundings, whether it's rugby, parkour or skating. Stereotypical gender roles? They don't give a damn! Lou speaks as a non-binary person about Lou's relationship to gender, clothing and other attributes. A music video in bold colours is dedicated to the people who live in the street.

And there is also time for new challenges: While the eldest daughter assumes responsibility for the whole family, the avatar now takes on the job of learning to do a backflip. But as with real people, machine learning also has to go through a strenuous training programme, which involves running, tumbling, falling and getting up again.

A programme for young people aged 14 and over who are not restricted by norms and are prepared to overcome obstacles.

Motër Sister

Dorentina Imeri, Switzerland, 2022
colour, Albanian/German with German subs, 13'

Récit de soi Oneself Story

Géraldine Charpentier, Belgium, 2018
colour, French with German subs, 5'

Summer Nights

Virgile Ratelle, Canada, 2023
colour, French with German subs, 14'30"

Cuidacoches Parking Attendant

Dante Zaballa, Germany/Argentina, 2017
colour, no dialogue, 2'

Un corps brûlant A Free Run

Lauriane Lagarde, France, 2021
colour, French/Russian with German subs, 14'30"

Backflip

Nikita Diakur, France/Germany, 2022
colour, English with German subs, 12'30"

Les roses et les bleus Pink, Black and Blue

Claudia Lopez Lucia, France, 2021
colour, French with German subs, 22'30"

DCP, Blu-Ray, DVD

Länge Running Time 85'

Deutsche Version verfügbar

German version available